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Nicolescu: Noi suntem printre cei care tragem foarte mult în jos media europeana la

emisii

România este printre tarile care micsoreaza media de emisii de dioxid de carbon din Europa, cu 3,8 tone de

emisii/capita, a afirmat, joi, Razvan Nicolescu, membru în consiliul general al Institutului European pentru

Tehnologie si Inovare.

 

El a participat la sesiunea privind teme emergente pe agenda diplomatiei (tranzitia digitala, noile tehnologii,

schimbari climatice) din cadrul Reuniunii Anuale a Diplomatiei Române.

 

"Mi se pare foarte important în perioada urmatoare sa fim un pic mai curajosi", a afirmat Nicolescu, în interventia

sa.

 

El a detaliat ca "avem 24% energie regenerabila în momentul acesta, în mixul nostru energetic. Nu mai exista nicio

tara în Europa Centrala si de Est care sa aiba un asemenea procent".

 

"Putem chiar sa ne comparam cu tari avansate din Uniunea Europeana. Luam exemplu Olanda, tara morilor de

vânt, asa cum a fost cunoscuta la nivel mondial. Are 14% energie regenerabila (...) Suntem singura tara din Europa

Centrala si de Est care îsi propune mai mult de 30%. Singura, de departe. Vorbesc mult vecinii nostri polonezi,

unguri, bulgari, dar în realitate, pe hârtie, planurile lor arata altfel, lucrurile acestea trebuie cunoscute. Şi daca noi

nu le spunem, atunci e greu sa fie cunoscute", a aratat Nicolescu.

 

Totodata, el a afirmat ca "o singura tara europeana sta mai bine decât noi si anume Suedia. Suedia are 3,2 tone de

emisii (de CO2 - n.r.) per capita, noi avem 3,8, conform datelor Bancii Mondiale".

 

Nicolescu a subliniat ca "noi suntem printre cei care tragem foarte mult în jos media europeana la emisii. Şi nu ne

comparam cu nimeni din regiune, bulgarii au 5 si ceva (tone de emisii per capita), Ungaria 4 si ceva, Polonia 7,

Cehia 6, dublu fata de noi".

 

Totodata, el a vorbit de faptul ca România trebuie sa se afirme în acest domeniu.

 

"Lucrurile acestea trebuie spuse. Noi, asa cum suntem, în momentul de fata, cream un impact pozitiv si ajutam

foarte mult la combaterea schimbarilor climatice în Europa si în lume. Daca noi nu spunem lucrurile acestea, nu

trebuie sa ne miram daca noul presedinte al Statelor Unite organizeaza un summit si nu suntem la acea masa la

care, din punctul meu de vedere, ar fi trebuit sa fim reprezentanti ai regiunii", a aratat Nicolescu.

 

Mai mult, a subliniat ca "noi suntem într-o alta liga". "Noi suntem în liga în care trebuie sa ne consultam cu tarile

nordice, pentru ca suntem într-o alta situatie. Vecinii nostri sunt mult în urma noastra. Şi asta e realitatea si trebuie

sa ne raportam la aceasta realitate", a apreciat Nicolescu.

 

El a facut o paralela cu domeniul sportiv. "Ce vreau sa va sugerez pentru la anul, sa încercam sa adoptam pe acest

domeniu spiritul lui Gheorghe Hagi. Hagi a anuntat ieri public - clubul pe care îl conduce sa fie primul din lume,

sa atinga primul neutralitatea în domeniul schimbarilor climatice, nu când zice Uniunea Europeana, pâna în 2050,

el vrea pâna în 2030. Asta înseamna 'true leadership' (...) Este important sa fim mai curajosi si sa fim mai

prezenti", a punctat Nicolescu.

 

De asemenea, el a adaugat ca importul de tehnologii si de echipamente produse în alta parte nu este o solutie.
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"Trebuie sa dezvoltam aceste tehnologii si sa le producem la noi. Sa cream un ciclu integrat (...) Nu vreau sa mai

instalam panouri fotovoltaice care nu sunt produse în România, iar Ministerul de Externe, prin reprezentantele din

strainatate, poate sa identifice un producator de panouri fotovoltaice care sa vina sa le instaleze în România (...)

Noi suntem printre cei care îsi permit sau si-ar putea permite, prin situatia pe care o au, sa fie cei mai vocali, dar

trebuie sa o spunem", a evidentiat Nicolescu. 
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